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Odgovori na pitanja postavljena na 
Građanskom satu ”Ca je novega?” 

19. srpnja 2012. 

 

Dragi susjedi, 
 
 
na Građanskom satu koji je održan 3. svibnja u Holcimovom kamenolomu u Šumberu 
prisustvovalo je 9 stanovnika lokalne zajednice i 6 predstavnika Holcima. 
 
Mario Grassl, predsjednik Uprave Holcima u Hrvatskoj, pozdravio je prisutne i rekao 
par riječi o Holcimu u Hrvatskoj i situaciji na tržištu. Zdravko Nikolić, novi predsjednik 
Uprave tvrtke Holcim mineralni agregati d.o.o. predstavio se rekavši da mu je drago da 
radi za tvrtku koja je otvorena prema lokalnoj zajednici i koja organizira ovakva 
događanja jer je to više iznimka nego pravilo. Prije dolaska u Holcim radio je četiri 
godine za željezaru u Sisku. 
 
Ivan Slavić, voditelj kamenoloma najprije je napomenuo kako je sigurnost i zaštita na 
radu Holcimov prioritet, te rekao da je od posljednje ozljede prošlo 292 dana. 
 
Obavijestio je da je 23. travnja postavljen stalni seizmograf na adresi Tomaši 96, kod 
najbliže kuće, te na karti pokazao tu lokaciju kao i dodatne dvije, na koje se seizmograf 
postavlja prije svakog miniranja. 
 
Od 2009. godine stalno mjerimo razinu prašine, na dvije lokacije: jedna je na izlazu iz 
kamenoloma, a druga na rubu kamenoloma prema Tomašima. Rezultati za cijelu 2011. 
pokazuju da je zrak 1. kategorije. 
 
Na kraju, rekao je da smo krajem siječnja u zgradi općine Sveta Nedelja postavili 
sandučić u kojem stanovnici lokalne zajednice mogu ostaviti svoja pitanje, te da ga 
mogu direktno nazvati na 865 016 ili poslati upit na agregati-hrv@holcim.com. 
 
Žarko Horvat, direktor industrijske ekologije, pozvao je prisutne da postave pitanja, a u 
nastavku donosimo pitanja stanovnika lokalne zajednice i Holcimove odgovore: 
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Da li od tog nataložene tvari ima analiza što se unutra nalazi, da li se nalazi talij? 
 
Kemijsku analizu taložne tvari ne radimo, jer je drobljenje kamena mehanički proces, 
pa u taložnoj tvari može biti samo ono što se nalazi u kamenu. S druge strane, Holcim 
proizvodi Vivacal za hranidbu životinja i Agrocal za poboljšanje kiselih tala, što znači da 
moramo mjeriti razinu sljedećih teških metala u proizvodima: arsen, nikal, bakar, cink, 
živa, kadmij, olovo, krom kobalt i molibden. Sve su vrijednosti ispod propisane granice 
za, na primjer, hranidbu životinja. Provjerit ćemo mogućnost da sljedeći put 
Agronomski fakultet u Zagrebu u kemijsku analizu uključi i talij. 
 
Zašto za postavljanje seizmografa niste uzeli kao referentnu točku kuću gospođe 
koja se bunila? 
 
2009. godine je Rudarsko geološko naftni fakultet u Zagrebu snimio nekoliko lokacija 
prilikom miniranja. Kod gospođe Eme Načinović seizmograf nije reagirao. Dakle, studija 
je pokazala gdje moramo staviti seizmograf, međutim ako bude zahtjeva, privremeni 
seizmograf možemo premjestiti na bilo koje zahtjevano mjesto. 
 
Kolika je udaljenost do seizmografa? 
 
Od mjesta miniranja do seizmografa je otprilike 300 metara, te otprilike 600 metara do 
daljeg eksploatacijskog polja. 
 
12. kolovoza ste imali miniranje velike stijene odjednom, što je izazvalo veliki 
udar. Da li i dalje na isti način kao taj dan? Da li mogu vidjeti podatke tadašnjeg 
mjerenja seizmike? 
 
Mjerenje seizmike na 12.08.2011. obavljeno je kod prve kuće u selu Tomaši, a iznosilo 
je 0,44 mm/s. Uređaj se kalibrira na godišnjoj bazi kod proizvođača i zadnja kalibracija 
izvršena je 19.12.2011. 
 
Da li je razina buke mjerena kad je postrojenje bilo uključeno? Da li ste voljni 
ekološkim udrugama donirati aparat za mjerenje buke? 
 
Prilikom mjerenja buke bili su uključeni postrojenje za proizvodnju kamenog brašna, 
postrojenje separacije, utovarivač, bager, damper i pokretna mehanizacija kupca. Do 
sad nismo uspjeli pronaći uređaj koji bi jednostavno, laički, mogao mjeriti razinu buke. 
Naime, to je složen proces, koji osim samog mjerača, zahtijeva i potrebno znanje i 
software za obradu podataka. 
 
Kad će početi sanacija kamenoloma? 
 
Iako s nekih etaža ne koristimo kamen, one nam služe kao transportni put te ih zbog 
toga ne možemo sanirati. Inače, u Hrvatskoj je Holcim prvi započeo saniranje dijela 
kamenoloma koji više ne koristi za proizvodnju i to 2006. u kamenolomu u Očuri, a 
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2007. godine u površinskom kopu u Koromačnu. Zakonska je obaveza svake godine 
odvajati financijska sredstva za sanaciju i Holcim to redovito čini za svaki kamenolom u 
kojem poslujemo. 
 
Do koje godine imamo ugovor o koncesiji? Do 2035. 
 
Tko određuje do kad imamo pravo eksploatacije kamena? Držani ured za imovinu 
pri Istarskoj županiji, odnosno Ministarstvo gospodarstva, ured za rudarstvo koje 
potvrđuje rudarski projekt. 
 
U lokalnim medijima je bilo rečeno da neke postavke društveno odgovornog 
ponašanja ne možete ispuniti. Koje su to postavke? Nažalost, ne možemo svoje 
dobavljače plaćati na vrijeme. Inače, od 2004. godine, svake dvije godine  objavljujemo 
izvješće o održivom razvoju, koje se može pročitati na www.holcim.hr / Mediji i tisak / 
Publikacije / Izvješća ili printanu verziju možete zatražiti na 098 33 41 33. 
 
Koliko godišnje doniramo? 
 
Prošle smo godine u cijeloj Hrvatskoj donirali otprilike 680.000 kn, od toga za Općinu 
Nedešćina 81.563,21 kn. 2012. godine donirali smo materijal za nasipne puteve 1.200 
tona, te 10.000 kn za školu nogometa. 
 
 
Općina Sveta Nedjelja Obnova ceste 60.000,00 kn
Općina Sveta Nedjelja Donacija materijala 21.563,21 kn

Ukupno donirano 2011. 81.563,21 kn

Općina Sveta Nedjelja Porez i prirez iz plaća zaposlenika 113.983,13 kn
Općina Sveta Nedjelja Komunalna naknada 44.520,00 kn
Općina Sveta Nedjelja Koncesija na površinski kop 47.858,75 kn

Ukupno uplaćeno 2011. 206.361,88 kn  
 
 
Da li je moguće 41.000 kn za saniranje oltara u crkvi? Prošle godine smo 
dostavili molbu MO Šumber za park, dva stola i 4 klupe i nismo dobili odgovor.  
 
Ispričavamo se što do Vas nije došao naš odgovor. Nažalost, zbog teške situacije na 
tržištu trenutno ne možemo donirati ta sredstva. Prvenstveno ćemo učiniti sve potrebno 
da radnicima redovno isplaćujemo plaće. Predlažemo da najesen predstavnici 
stanovnika i Holcim zajedno dogovore prioritete za donacije u 2013. 
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Da li vam je poznato da je prethodni vlasnik godišnje plaćao račune u iznosu od 
150.000 kn, direktno Šumberu, ne općini? S time je napravljena rasvjeta i 
mrtvačnica. Bilo bi odgovorno da kao nasljednici sudjelujete i prihvatiti njihov 
način doprinosa. 
 
Prve dvije godine nakon što smo kupili kamenolom donirali smo prema ugovoru o 
donacijama kojeg smo preuzeli od prethodnog vlasnika. Međutim, svaka tvrtka ima svoj 
poslovni model. Holcim želi kamenolomom upravljati još dugo i zbog toga ulažemo u  
povećanje standarda radnika, u sigurnost i zaštitu na rade, te zaštitu okoliša. Trenutno 
nismo u mogućnosti toliki novac izdvojiti za donacije. Zainteresirani smo za potrebe 
lokalne zajednice, odnosno da zajedno odredimo prioritete. Najesen možemo 
organizirati sastanak da zajedno napravimo plan, konkretno za MO Šumber. 
 
Da li će se ove godine sanirati ostatak od 500 metara ceste? 
 
Holcim ne može sam to financirati. Ovisno o županijskoj upravi za ceste i situaciji na 
tržištu, sudjelovat ćemo u dijelu troškova rekonstrukcije. 
 
 
 
 
 
I na kraju, nije potrebno čekati ovakvu priliku, slobodno nam se uvijek obratite s 
komentarima i pitanjima. Ukoliko ste zainteresirani sudjelovati na sljedećem 
Građanskom satu, ljubazno molim nazovite na 098 33 41 33 ili pošaljite e-mail na 
odrzivi-razvoj@holcim.com i ostavite svoje podatke kako bismo Vas mogli obavijestiti o 
datumu održavanja. 
 
 
 
Vaš Holcim 

 

Ivan Slavić 
Voditelj kamenoloma u Šumberu, Plovaniji i Očuri 


